
Brancheudvalgs møde i BHRT
fr 10 maj 2024, 13:00 - 16:00

GE´s store mødelokale

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Christian Keldsen, Karsten Lyberth-Klausen (Sekretariatschef), Helge Tang, Krissie Winberg, Anders Lykke Laursen, Lisbeth Hansen, 
Anne Nivíka Grødem, Klaus Dupont Iversen

Mødereferat

1. Godkendelse af Dagsorden
Dagsordenen blev godkendt, dog til punkt 8 om almindelige løn og ansættelsesvilkår.

Beslutning
Helge Tang

2. Opfølgning på referat fra den 12. marts
 Referat_Konstituerende møde i BHRT_120324.pdf

Beslutning
Helge Tang

3. Temaer til behandling i den kommende valg periode
Formålet er at få fastsat nogle temaer udvalget prioritere i den kommende valgperiode

1. AIR-BNB

De kan ikke have belåning 40-60 ordningen til AIR-BNB. det skal dagsordenen når det kommer udspil fra
selvstyret.

1. Ny Turismelovgivning

Selvstændigt punkt 7.

1. At skubbe gang i processen med folkeskolen, uddannelsesniveau og unge i arbejde (ungemålgruppen)

– hvordan kan vi som arbejdsgivere/branche skubbe udviklingen i en positiv retning – den dialog som vi

kom i gang med.

Vi skal have den med på dagsordenen i den kommen periode. Der skal afsættes mere tid til dette punkt. Evt.
en forsker ude fra ind til et møde. 

Det skal tages op i hovedbestyrelsen.

1. Kan vi som udvalg skubbe mere på processen om turismeklubben, der går på tværs af

brancheudvalgene?

Vi skal arbejde på at få den turismeklubben nedsat. 

Beslutning
Helge Tang

4. Orientering fra bestyrelsesmødet
VI var en ny bestyrelse der samles efter valg til brancheudvalgene. Der er meget splittelse i foreningen. 

Der er mange for skellige interesser i foreningen.

Der blev snakket fisk.

Der var et punkt på om kontingentstruktur. Tages op på næste bestyrelse.

Mødestruktur. Vi skal ud af Nuuk når der holdes bestyrelsesmøder.

Vi er en forening i vækst.

Orientering
Krissie Winberg

Confidential, Lyberth-Klausen, Karsten, 24-03-2025 08:10:46



Formandskab på 5 fungerer (KWB).

KW det har været vigtigt at have regionsrepræsentanter.

5. Orientering fra Visit Greenland
Det der fylder mest er turismeloven. Der har været dialog med DMO - Visit Greenland kommer med
høringsvar. VG har ikke været inddraget i processen med lovgivningen.

Selvom det er et udkast så har det påvirket investeringsklima. 

En positiv ting er at de forsøger at professionalisere turisme. og Zoonerne er helt ok.

Der er gang i en 10 årig sektorplan inden for turisme. 

Anne Nivika sende en liste med kritikpunkter.

Orientering
Anne Nivíka Grødem

6. Evaluering af det nye pantsystem
LH problemer ude på kysten. 21 dage efter de er afleveret. De får ikke aconto beløb udbetalt før containeren
er fremme i Nuuk.

GE tager en dialog med Esani med henblik på at få udbetalt aconto beløb.

Miki Gerstrøm er kommet til Esani.

Lisbeth Hansen

7. Turismelov i høring
Klaus to ting i forhold udenlandsk investering, det her gør det sværere for de små, når de store ikke er her
mere.

Der skal være en bedre balance.

Ejerskab er det væsentlige.

Det bør ikke være autorisation, men en certificering. Det er noget man selv vælger. 

Objektivt ansvar kan ikke købes.

De små lever af at de store tiltrækker turisterne.

Retskrav på dokumentation uden dommerkendelse.

Vi vil gerne have større sikkerhed og kvalitet.

8. Forslag til ændring af lov om regulering af arbejdskraft
Vi skal protestere mod at de skal søge kommunal tilladelse til en familiesammenført.

Sødvanlige løn og ansættelsesvilkår er godkendt af SIK v. Jess G Berthelsen

9. Erhvervskørekort
Hvordan erhverver vi os erhvervskørekort?

Sprogkrav til erhvervskørekort. Vil man dispensere fra kravet.

KLK tager kontakt til politiet om hvordan de får erhvervskørekort.

Jeg kunne godt tænke mig, at vi kan tage en dans mere ang. sagen med kørekort til transfer af hotelgæster til
brancheudvalgsmødet den 10. maj.

 

Der er følgende punkter, som vi stadig oplever som uafklaret:

Vi afventer stadig at få et svar omkring, hvordan og hvor vi rent praktisk erhverver os dette kørekort, det
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kan vi ikke få et entydigt svar på, når vi taler med politiet i de forskellige byer, hvor Hotel SØMA kæden

er. Hvilke regler vil blive fulgt på området – man henviser til den danske lovgivning om taxakørekort, fx er

der her her et sprogkrav om dansk, vil det også blive tilfældet i Grønland? 

Hvordan har politiet tænkt sig at håndhæve det, vi vil nemlig være lidt trætte af, at det kun er operatører i

de store byer som bliver ramt af dette, og der bare bliver givet dispensation i de små byer, hvor man

måske ikke sådan lige kan få et taxakørekort. 

Endelig vil vi også gerne drøfte det ”rygte”, vi hører fra Ilulissat (og ja, det er kun et rygte), men der skulle

en operatør, som ikke er os, have fået at vide fra politiet, at de også skal have vognmandslicens for at

måtte køre; oveni et taxakørekort. Vi vil gerne have afklaret, om det er en besked, der kommer helt oppe

fra – men som ikke er kommet ud til os andre endnu? Eller om det er politiet i Ilulissat, der har

misforstået noget?

10. Orientering fra medlemmerne
Alle investeringer indstilles grundet turismelovgivningen.

Orientering

11. Orientering fra sekretariatet
Orientering om erhvervsuddannelsesloven

Orientering
Karsten Lyberth-Klausen

12. Årshjul med temaer
9. september kl. 10.00

29- november heldags møde om ungemålgruppen. 

Aftale med Nivika og Lisbeth om hvem vi skal have med.

Beslutning
Helge Tang

13. Kommunikation
Kontakt til politiet erhvervskørekort

Kontakt til Esani om aconto betaling

Nedsat Turismeklub.

Beslutning
Helge Tang

14. Eventuelt
ingen ting til eventuelt.

Diskussion
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